
Goedenavond allemaal, 

Ik sta hier namens alle jonge boeren uit deze gemeente, bedankt voor die mogelijkheid. Ik ben 
Mijke van der Laan, 21 jaar en heb thuis met mijn ouders een biologisch melkveebedrijf met 
boerderijwinkel, ontvangstruimte en agrarisch natuurbeheer. Daarnaast ben ik voorzitter bij de 
AJK Utrechtse Venen. 

Wij jonge boeren zijn de toekomst. We kijken vooruit, denken over oplossingen voor de 
uitdagingen die er liggen en proberen vooral een mooie toekomst voor onszelf en onze collega’s 
te creëren. We hebben een sociale functie in het landelijk gebied, we beheren het landschap en 
produceren gezond voedsel. Onze polders zijn uitgestrekt en divers. Extensief, intensief, 
gangbaar, biologisch, natuurboeren. Van elke smaak is er wel wat. Elke jonge boer doet wat bij 
hem of haar past, daar ligt de passie en daarmee maak je stappen vooruit. Het enige wat telt is 
het voortzetten van het bedrijf, boer blijven. Ideeën genoeg, de ene focust meer op neventakken, 
de ander op extensivering van zijn bedrijf en weer een ander op technische oplossingen. Alles bij 
elkaar is het één geheel, staan we sterk en maken we stappen.  

Juist, we maken stappen. Een hele goede eigenschap van agrariërs, volgens mij, is praktisch 
denken. Waarom eindeloos praten terwijl je ook gewoon iets kunt doen? Als het lukt is het 
prachtig, weer een stap verder voor de toekomst. Lukt het niet, dan leer je ervan en ga je op zoek 
naar iets anders. Precies deze eigenschap mis ik in de ontwikkeling van beleid en nieuwe 
natuurplannen door overheden. Daar werkt het andersom, eerst praten dan pas doen. Zo ook bij 
het ontwikkelen van nieuwe natuur, de beheermaatregelen die getroffen moeten worden voor 
een bepaald natuurtype staan vast. Met de bijbehorende bestemmingswijziging. Terwijl de 
maatregelen uit de directe praktijk soms veel beter kunnen werken. Zonde! Het wordt naar mijn 
mening onderschat hoe waardevol de kennis van het gebied, de expertise van boeren en de 
ideeën van omwonenden kunnen zijn. Ook al is dat niet altijd zwart op wit of in een 
wetenschappelijk onderzoek vast te leggen, maar het scheelt, dat doet de natuur ook niet!  

Wij jonge boeren willen voorin in het proces betrokken worden en meedenken over mogelijke 
plannen of opgaves die er liggen. Het is immers ons gebied en onze toekomst! 

Daarnaast is draagvlak voor een plan cruciaal om het te laten slagen. De boer die het moet 
beheren, de burgers die om het gebied heen wonen. Ze moeten tevreden zijn met wat er gaat 
gebeuren. De eigenschappen van het cultuurhistorische landschap in stand houden, koeien in 
de wei. Onderwerpen die de gemeente woerden als de stad van het groene Hart ook aan moeten 
spreken. Maar ook praktisch beheer van een stuk natuur wat onderdeel kan zijn van een 
melkveehouderij. Wat het bedrijf sterker maakt in plaats van dat het een donderwolk is die 
boven het bedrijf hangt, in de vorm van een N2000 of NNN gebied. Wanneer een natuurgebied 
de status NNN krijgt, heeft het nu nog niet zoveel invloed op de bedrijfsvoering. Maar we hebben 
de afgelopen jaren gezien dat dat voor de toekomst niet vanzelfsprekend is. In één klap kan het 
een enorme schaduwwerking hebben op je bedrijf, dus stop met zomaar bestemmingen 
wijzigen. De natuur geeft niks om een status, die moet goed beheerd worden. Zonder status 
kunnen alle doelsoorten even goed gehaald worden. Zolang die schaduwwerking er is en geen 
draagvlak, kan er NIET ingestemd worden met een bestemmingswijziging! 

Ik had het al even over jonge boeren die creatief en vol goede moed te toekomst tegemoet gaan. 
De uitdagingen zitten soms alleen enorm in de weg. Continu veranderen van wet- en regelgeving, 
als je denkt dat je het ene hebt gehad komt het volgende om de hoek kijken. Actueel is het UPLG, 
de plannen en maatregelen gaan grote impact hebben op onze toekomst. Daarbij levert de 



landbouw een grote bijdrage als we het hebben over stikstof, natuur, water en klimaat. Maar er  
zijn nog meer sectoren die grote bijdrages kunnen leveren. Waar zijn die in de plannen? 

Dan de PAS melders, we willen met z’n allen beginnen aan de gebiedsprocessen. Maar stel dat je 
als boer niet eens weet of je over een jaar nog steeds boer mag zijn. Dan ga je toch geen energie 
steken in een gebiedsproces? Provincie, gemeente maak je huiswerk af! Eerst legalisatie voordat 
we verder kunnen kijken. 

Woerden staat voor diversiteit aan agrariërs, cultuurhistorische landschappen en pure en 
gezonde voedselproductie. Dit willen we niet kwijt! Onze oproep aan de gemeente, ga vóór de 
agrariërs staan, probeer ze te beschermen tegen onzinnig beleid vanuit de provincie of het Rijk. 
Ga praten met boeren en hun opvolgers. Jullie als politieke partijen zitten dichtbij het vuur, 
kunnen de uitdagingen en oplossingen ophalen en weer teruggeven aan provincie of het Rijk. Als 
de gemeente samen met de boeren optrekt staan we met zijn allen sterk en kunnen we samen 
stappen gaan maken.  

 

 

 

 


